

[Text]

experts sitting in a row, each bound by the others' commitments and testimony, and Bob Pierce was the top company officer on those panels and the leader of those panels. We know that financing is an area of interest to this committee, and Mr. Pierce is the spokesman for the company in respect of those matters.

Next we have Mr. Ronald M. Rutherford, Executive Vice-President of Foothills Pipe Lines (Yukon) Ltd. Mr. Rutherford has been the top full-time man on the whole regulatory proceeding and, in the big contest to obtain a permit, he has been the leader.

We also have with us Mr. Bruce W. Simpson, Manager of Financial Planning, Alberta Gas Trunk Line. Mr. Simpson has had a key supportive role in the financing.

Next we have Mr. C. Kent Jespersen, Vice-President, Services, Foothills Pipe Lines (Yukon) Ltd., and included in the matters that he is accountable for are the Canadian content and procurement questions.

Next to Mr. Jespersen is Mary Ferguson, the Manager of Foothills Pipe Lines' office in Ottawa.

Mr. Chairman, we have before your committee the heart of the executive responsibility of Foothills Pipe Lines (Yukon) Ltd., and we are prepared to answer whatever questions members of the committee may have. For your convenience and expedition, we propose not to make a long opening statement at all. All I will say, by way of an opening statement, is that in relation to those things we have said we would do, before the National Energy Board or Mr. Justice Berger, or Dean Lysyk, or to the Canadian negotiators during the time the Canadian-U.S. Agreement was threshed out, they are all things that we feel we can do. We knew what we were talking about when we said we would do those things. We are pipeline operators. That is the meat and potatoes of our business, and they are all things that we can do and will do.

We are satisfied that, as this project has evolved, it has turned out, considerably through the good effects of some intervention by governments and inquiries and environmentalists, to be a good project and one which, in our view, is good and manageable and one which we can perform according to our testimony.

We stand behind what has been put on the record already, and we would be pleased to answer any questions members of the committee may have.

The Chairman: Thank you, Mr. Blair. With that, I expect the next order of business is to open the meeting to questions from members of the committee. I do not have a list in front of me at the moment, but I will compile one as I receive indications from honourable senators that they have questions they wish to ask.

Senator Macnaughton will open the questioning, to be followed by Senator Lang.

Senator Macnaughton: Mr. Chairman, I am a rank amateur in this field. I do, however, know something about the prominent gentleman appearing before us this afternoon. It would be

[Traduction]

compte parfois jusqu'à 13 experts qui sont liés les uns envers les autres par des engagements et des témoignages. M. Bob Pierce était l'agent supérieur de la société dans ces groupes de discussion et il les dirigeait. Nous savons que le financement est un domaine qui intéresse le comité et M. Pierce est le porte-parole de la société en ce qui concerne ces questions.

Nous avons ensuite M. Ronald M. Rutherford, vice-président administratif de la Foothills Pipe Lines (Yukon) Ltd. M. Rutherford a été le principal agent employé à plein temps pendant la totalité des procédures officielles et, dans la vive lutte en vue de l'obtention d'un permis, il a joué le rôle de chef.

Nous avons également avec nous M. Bruce W. Simpson, directeur de la planification financière de l'Alberta Gas Truck Line. M. Simpson a apporté un appui de première importance au chapitre du financement.

Nous avons ensuite M. C. Kent Jespersen, vice-président, Services, Foothills Pipe Lines (Yukon) Ltd., et parmi les affaires dont il est comptable on peut faire mention de la participation canadienne et des questions de fournitures.

Près de M. Jespersen se trouve Mme Mary Ferguson, directrice du Bureau de la Foothills Pipe Lines à Ottawa.

Monsieur le président, nous avons réuni devant votre Comité les principaux agents responsables de la Foothills Pipe Lines, (Yukon) Ltd et nous sommes prêts à répondre à toutes les questions que les membres du Comité pourraient désirer poser. Aux fins de commodité et de rapidité, nous n'envisageons pas de faire une longue déclaration préliminaire. Je ferai simplement état de tout ce que nous avons dit que nous ferions devant l'Office national de l'énergie ou M. le juge Berger, ou M. Lysyk, ou déclaré aux négociateurs canadiens lorsque l'accord Canada-États-Unis était débattue. Il s'agit des mesures que nous pensons pouvoir réaliser. Nous savions de quoi nous parlions lorsque nous avons dit que nous les mènerions à bien. Nous sommes des exploitants de pipe-lines, il s'agit là de l'élément principal de notre entreprise et il s'agit de projets que nous pouvons réaliser et nous le ferons.

Nous estimons qu'au fil des ans ce projet est devenu, en grande partie par suite des répercussions favorables de certaines interventions des gouvernements, des enquêteurs et des défenseurs de l'environnement, un très bon projet. C'est une entreprise réalisable à notre avis, et nous estimons pouvoir la mener à bien conformément à nos témoignages.

Nous sommes prêts à confirmer tous les engagements pris jusqu'à ce jour et nous serons heureux de répondre à toutes les questions que les membres du Comité pourraient désirer poser.

Le président: Je vous remercie, monsieur Blair. Je pense qu'après cela nous pouvons passer aux questions que les membres du Comité souhaitent poser. Je n'ai pas de liste en ce moment mais j'en dresserai une au fur et à mesure que les honorables sénateurs m'indiqueront leur intention de nous questionner.

Le sénateur Macnaughton va ouvrir la période des questions et le sénateur Lang le relatera.

Le sénateur Macnaughton: Monsieur le président, je suis un parfait amateur dans ce domaine. J'ai toutefois entendu parler des éminents personnages qui comparaissent devant nous cet